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Styrelsemöten 

Verksamhetsåret omfattar 6 maj 2021-11 maj 2022. Styrelsen har sammanträtt vid åtta 
tillfällen: 210529, 210823, 210920, 211020, 211201, 220124, 220316 och 220411. Vid 
verksamhetsårets sista möte deltog Isabell Zemrén, nytillträdd närsjukvårdschef i Södra 
Lappland, för att höra om vår syn på aktuella och viktiga frågor i länets primärvård. 

Samtliga styrelsemöten har hållits digitalt och är protokollförda. 

Medlemmar 

Föreningen har 169 medlemmar. 

Samarbete med SFAM 

Styrelseinternat tillsammans med SFAM Västerbottens styrelse genomfördes 210528-29 i 
Lövånger kyrkstad. Internatet blev mycket uppskattat efter att pandemirestriktioner under 
en lång tid förhindrat fysiska möten med social samvaro. Vid internatet deltog DLF:s 
ordförande Marina Tuutma och SFAM:s ordförande Magnus Isacson digitalt för att prata om 
arbetet med Fast läkare, kompetensutveckling, politisk påverkan och andra 
primärvårdsfrågor. Internatet blev upptakten för vårt gemensamma arbete med 
kompetensutvecklingspolicyn. 

Digitala möten med SFAM:s styrelse hölls 220202 och 220406 för att diskutera 
kompetensutvecklingspolicyn och kompetensförsörjning, samt förbereda politikermötet 
som hölls 220224. 

Från dessa möten finns minnesanteckningar. 
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Samarbeten inom Läkarförbundet 

Vi har inte haft någon representant i Västerbottens läns läkareförenings styrelse under 
detta verksamhetsår, men har samarbetat med VLF via dess ordförande och de ledamöter 
som är distriktsläkare. 

Carolina är även sekreterare i Svenska Distriktsläkarföreningens styrelse. 

Carolina deltog i 25-28 augusti 2021 i Nordic leader seminar i Oslo, tillsammans med 
styrelserna för de nordiska motsvarigheterna till DLF och SFAM. Vi planerade under hösten 
2021 för ett gemensamt möte med DLF Norrbotten, som startskott för dialog och 
samarbete. Det var tyvärr svårt att hitta passande datum och sedan prioriterades andra 
frågor varför detta samarbete har skjutits på framtiden. 

Carolina och Jessica deltog 211111-12 i DLF:s höstkonferens med 140-årsmiddag. 

Carolina deltog 220210 i ett upptaktsmöte inför valåret. 

Jessica deltog 220428 i DLF:s ordförandekonferens och Frank och Jessica deltog 220429 i 
DLF:s fullmäktige. 

Årets verksamhet 

Vi har under detta verksamhetsår fortsatt att prioritera arbetet med kompetensutveckling 
och kompetensförsörjning. 

Med start vid internatet med SFAM har vi arbetat fram en gemensam 
kompetensutvecklingspolicy som vi har förmedlat till de tre närsjukvårdscheferna, tagit 
upp vid MLA-råd, lagt ut på hemsidan och skickat ut information om till medlemmarna via 
medlemsmail. Respons från närsjukvårdscheferna uteblev tyvärr, men politikerna i 
Utskottet för primärvård och tandvård var intresserade och positiva. Inför 2022 har vi 
medverkat till att det har införts krav på fortbildning i hälsovalet och vi argumenterade att 
policyn skulle vara ett bra stöd för cheferna att tillgodose och kunna redovisa detta. 
Politikerna ansåg dock att en sådan policy inte bör beslutas politiskt utan 
tjänstemannavägen, varför vi har lyft frågan via VLF för samverkan i FSG. Vi har ännu inte 
nått hela vägen fram i denna fråga, men arbetar oförtrutet vidare. 

Den andra prioriterade frågan har varit kompetensförsörjning och med gemensamma 
krafter och kontakter tog vi under februari tillsammans med SFAM:s styrelse fram 
detaljerad bemanningsstatistik för hela Västerbottens primärvård, både offentligt och 
privat utförd. Det mått vi valde att fokusera på var ”fast anställda distriktsläkare i 
ordinarie primärvårdsverksamet, omräknat till heltidstjänst”. Siffrorna talar sitt dystra 
språk då mer än varannan tjänst är vakant, i förhållande till normen 1/1.500. Detta har 
kompletterats med siffror för antal ST-läkare. Tidningen Distriktsläkaren med tema 
Bemanning har skickats till utvalda personer i regionen, och ett mailutskick med statistiken 
och vår analys har skickats till en rad ansvariga politiker, chefer och tjänstemän. Arbetet 
med statistiken fortgår och den kommer att användas i politiskt påverkansarbete inför 
kommande valrörelse. 

Under hösten 2021 utlystes ”Pris för Arbetsplats med bästa arbetsmiljön för läkare inom 
primärvården”. Dragonens hälsocentral presenterades vid medlemsmötet 211108 som 
mottagare av priset. Motiveringen löd: 

”Vi har låg omsättning på läkare, vi har inte haft en läkare som sagt upp sig eller gått till 
annan hälsocentral på flera år trots stor DL-grupp. Vi kan styra vårt schema, vi får aldrig 
nej på att åka på fortbildning, vi har avsatt tid för egen innovation varje vecka. Vi jobbar 
med ”öppna dörrar”, man är alltid välkommen att knacka på dörren, och otrevligt 
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bemötande av studenter eller kollegor tolereras inte. Vi har veckovisa möten med ssk och 
paramedicinare. Mycket av vår goda arbetsmiljö kan förstås förklaras av att vi är 
fullbemannad på DL och har lätt att rekrytera, men det är ju i sig ett tecken på en god 
arbetsmiljö.” 

Kerstin överlämnade priset med diplom och godsaker 211130. Det hela resulterade i en 
artikel i Distriktsläkaren (https://etidning.distriktslakaren.se/p/distriktslakaren/
nr-1-2022/a/basta-vardcentralerna-fick-pris/1735/509847/26946631) och att DLF 
Stockholm införde ett liknande pris. 

211108 hölls ett digitalt medlemsmöte med tema Arbetsmiljö och klinikombudets roll. 
Cecilia Nordenson, ordförande i VLF och Janne Sundling, regionalt skyddsombud pratade 
om dessa frågor. Arbetsmiljöpriset delades ut och tid fanns för kollegiala samtal. 

Kommunikation 

Frank har utsetts till hemsidesansvarig och har väntat på att gå en kurs för att få 
behörighet att redigera den. Kursen har tyvärr har skjutits upp flera gånger och under 
tiden har uppdateringar skett med hjälp av DLF:s kansli. 

https://slf.se/dlf/lokalavdelningar/vasterbotten/ 

Medlemsmail har skickats ut i maj och september 2021 samt januari och april 2022. 

Medlemslistan har uppdaterats med ändring från @vll.se till @regionvasterbotten.se-
adresser. 

Styrelsen har varit aktiv med att diskutera primärvårdsfrågor på sociala medier. 

Politisk påverkan 

211117 deltog Jessica i ett möte med Skellefteåuppropet för att lyfta primärvårdsfrågor.  

211020 hölls ett digifysiskt möte med Utskottet för primärvård och tandvård. Vi som hade 
möjlighet åkte till Umeå och det bjöds på fika. Mötet förbereddes och genomfördes 
tillsammans med SFAM Västerbottens styrelse. Vi fick information om politikens aktuella 
frågor inklusive att krav på fortbildning har infört i Hälsovalsbeställningen inför 2022, och 
hade livaktiga diskussioner. Vårt fokus var kompetensutveckling och den policy vi tagit 
fram. 

220224 hölls ett digitalt möte med Utskottet för primärvård och tandvård. Även detta 
möte förbereddes och genomfördes tillsammans med SFAM Västerbottens styrelse. Fokus 
för samtalen var bemanningssituationen och politikerna hade inför mötet delgetts de 
färska siffror vi hade tagit fram. Mötet var givande, intresset för siffrorna var stort och 
ledde snart till ett antal inlägg i den offentliga debatten från olika partier. 

220310 deltog Jessica i ett offentligt möte anordnat av Sjukvårdsuppropet i Skellefteå, där 
ordförande och vice ordförande för Region Västerbottens Hälso- och sjukvårdsnämnd 
diskuterade sjukvårdspolitik med ett 30-tal åhörare. 

Kurser 

Joel har deltagit i facklig introduktionskurs via VLF. 
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Media 

210521 publicerades denna debattartikel i Norran. Motsvarande debattartikel hade tidigare 
publicerats i i VK. https://norran.se/debatt/artikel/loftet-hotas-av-regionernas-ointresse/
rx1km8yl 

210825 deltog både Carolina och Jessica i P4 Västerbotten för att diskutera Fast 
läkarkontakt. https://sverigesradio.se/artikel/lakare-tror-det-blir-tufft-att-na-
regeringens-mal 

211105 gjorde SVT Västerbotten ett inslag om primärvården i Skellefteåområdet och 
intervjuade Jessica. https://www.svt.se/nyheter/lokalt/vasterbotten/jessica-ahlin-var-
enda-fasta-lakaren-pa-halsocentralen-fick-nog-och-sa-upp-mig 

211109 gjorde Norran ett reportage om primärvården i Skellefteåområdet och intervjuade 
Jessica. https://norran.se/nyheter/skelleftea/artikel/lakarbristen-pa-halsocentralerna-ar-
akut-lakaren-jessica-fick-nog-i-upplosningstillstand-narsjukvardschefen-det-ar-tufft/
r03y749r 

220215 kommenterade Kerstin oron för ökad belastning på primärvården inför rally-VM. 
https://sverigesradio.se/artikel/vardens-oro-infor-rally-vm-langa-koer-och-tuff-jobbhelg 

I nummer 1-2022 av tidskriften Distriktsläkaren publicerades en artikel om vårt 
arbetsmiljöpris. https://etidning.distriktslakaren.se/p/distriktslakaren/nr-1-2022/r/
3/4-5/1735/509847 

Carolina är även återkommande skribent i DLF:s tidskrift Distriktsläkaren. 

Vi har på grund att vi har lyckats väl med att nå ut i media via artiklar och intervjuer valt 
att inte prioritera att skriva någon ny debattartikel under den här perioden. 

Skelleftehamn den 13 april 2022
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